
VIDEO: Cieľom USA v rámci okupačnej
zmluvy so Slovenskom je vytvoriť vzdušný
koridor na Ukrajinu a Hegero-Matovičova
vláda v tom Američanom poslušne asistuje –
Fico a Korčok v nedeľnej relácii RTVS
- CZ24 News | 17. ledna 2022

SLOVENSKO: Bývalý ministerský predseda Robert Fico (Smer-SD) viackrát zopakoval, že ozbrojené
sily USA dostanú k dispozícii naše letiská a budú ich môcť využiť aj na svoje účely.

Predseda Smeru Robert Fico v nedeľnej relácii RTVS O päť minút dvanásť uviedol, že obranná
dohoda s USA odovzdáva slovenské letiská i vzdušný priestor cudzím ozbrojeným silám, umožňuje
nástup ozbrojených síl USA na Slovensko a približuje USA k ruskej hranici. Minister zahraničných
vecí Ivan Korčok (nominant SaS) to odmieta.

Korčok vyhlásil, že Fico zavádza. Deklaroval, že na základe tejto zmluvy na územie SR nevstúpi ani
jeden vojak cudzieho štátu bez toho, aby o tom nerozhodovala Národná rada. „Zmluva, ktorú vláda
schválila, nie je žiadna politická deklarácia,“ podotkol Fico s tým, že garantuje kompletnú
kontrolu USA nad vzdušným priestorom SR. Označil ju za nevýhodnú a zbytočnú.

Tvrdí, že v nej absentuje reciprocita, zasahuje do zvrchovanosti SR a je súčasťou geopolitického boja.
Viackrát zopakoval, že ozbrojené sily USA dostanú k dispozícii naše letiská a budú ich môcť využiť aj
na svoje účely. Vláda podľa Fica pri zmluve plne rešpektovala návrh zo strany USA. Jedinú cestu vidí
v tom, že zmluvu odmietne NR SR a bude sa o nej nanovo rokovať.

 

 

„Obranná zmluva s USA je prejavom neobmedzenej oddanosti tejto vlády výlučne jednej
svetovej strane. Slovensko je pri tom vťahované do konfliktov, ktorých súčasťou sme nikdy
nechceli byť. Je nám vyčítané, že vytvárame nejakú fóbiu z USA, no nie je to práve naopak?
Veď sa pozrime, ako lynčujú generálneho prokurátora za jeho pracovnú cestu do Ruska,“
uviedol Fico.

„My sme vo svojej politike, ktorá vníma štyri svetové strany a ktorej cieľom je udržiavať
dobré vzťahy s každou veľmocou, dlhodobo konzistentní. Našou snahou bude zákonnou
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cestou zabrániť podpisu tejto zmluvy a ak aj napriek odporu veľkej časti slovenskej
spoločnosti bude teraz podpísaná, zasadíme sa za jej zrušenie,“ vysvetli bývalý trojnásobný
predseda vlády SR.

Zostrih vystúpenia predsedu Smeru-SD:

„Vo všetkom, čo ste povedali, zavádzate,“ reagoval Korčok. Deklaroval, že na základe tejto
zmluvy „nevstúpi na územie SR ani noha“ a že dohoda neobmedzuje právomoc NR SR rozhodovať
o prítomnosti cudzích vojsk na Slovensku. Zdôraznil, že zmluva prešla riadnym procesom v zmysle
Ústavy SR.

Podotkol, že dlhodobo veľká časť slovenskej politickej scény kultivuje negatívny postoj k USA a že
opozícia si zo zmluvy vyberá len to, čo sa jej hodí. „Vy Slovákov strašíte. O nič iné vám nejde,
ako dostať USA do polohy agresora,“ povedal.

V súvislosti s názormi v koalícii Korčok uviedol, že aj partneri môžu mať otázky a budú o tom
diskutovať. Ocenil, že za ňu hlasovali všetci členovia vlády. Ak sa prezidentka Zuzana Čaputová
obráti so zmluvou na Ústavný súd, budú sa s tým musieť vyrovnať. Poznamenal pritom, že zmluvu
pripomienkoval aj rezort spravodlivosti či legislatívna rada vlády a nenašli v nej rozpor s ústavou.

Celá debata expremiéra Roberta Fica a súčasného šéfa slovenskej diplomacie Ivana
Korčoka:

Celú debatu si môžete pozrieť aj TU.

Sulík by dal obrannú zmluvu s USA posúdiť Ústavnému súdu

Vicepremiér Richard Sulík (SaS) by podľa svojho osobného názoru dal obrannú zmluvu s USA posúdiť
Ústavnému súdu. Považuje zároveň za dobré, že sa o obrannej zmluve diskutuje. Uviedol to
v nedeľnej diskusnej relácii TA3 V politike

„Ja by som to Ústavnému súdu posúdiť dal,“ povedal Sulík. Podotkol, že ide o kompetenciu
prezidentky SR a je na nej, ako sa rozhodne. „Prezidentka má takúto možnosť, je to jej
rozhodnutie,“ podotkol.

Za dobré považuje fakt, že sa o obrannej zmluve diskutuje. Vyvrátiť sa tak dajú obavy verejnosti.
„V zásade je dobré o tom diskutovať a zobrať ľuďom obavy. Vysvetliť im, ktorý článok o čom
hovorí,“ myslí si Sulík.
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